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VRAGEN van de VVD van de heren J. Evenhuis en D. Jager betreffende inzameling

chemisch afval in de wijken.

(Binnengekomen: 23 december 2008.)

Van buurtbewoners in de Zeeheldenbuurt begrepen we het volgende.

Centraal in de wijk aan de Paterswoldseweg in Groningen is jarenlang het inzamel-

punt geweest voor chemisch afval, namelijk Kuiter ijzerwaren en gereedschappen.

Bewoners van de buurt waren op deze manier ruim in de gelegenheid om hun

chemisch afval op een praktische wijze weg te brengen. Hiermee voorkom je

bovendien dat dit chemisch afval in de grijze vuilniszak belandt. 

Inmiddels is er een eind gekomen aan het inzamelpunt voor chemisch afval bij Kuiter.

De bewoners in de wijk zijn nu aangewezen op een mobiel inzamelpunt voor

chemisch afval – de chemokar - op het Overwinningsplein, op gezette tijden. Dit is nu

veel minder gebruikersvriendelijk omdat de brengtijden daarmee beperkt zijn, en

bovendien is de afstand naar het Overwinningsplein veel groter. Hiermee wordt de

afvalinzameling van chemisch afval als het ware gecentraliseerd. Dit stimuleert niet

om je afval weg te brengen.

De VVD fractie pleit voor vaste inzamelpunten bij winkels in de wijk zoals voorheen

bij Kuiter het geval was. 

Wij hebben de volgende vragen.

1. Heeft er een wijziging plaats gevonden in de inzameling van chemisch afval,

namelijk van vaste inzamelpunten in de wijk bij winkels, naar een mobiele

kar, die op gezette tijden centraal ergens wordt neer gezet? Zo nee, waarom is

het niet meer mogelijk om het chemisch afval naar Kuiter te brengen, en zo ja,

waarom? 

2. Is het college met de VVD fractie van mening dat vaste inzamelpunten in de

wijken bij winkels, veel gebruikersvriendelijk is dan een mobiele inzamelkar

op gezette tijden? Zo nee, waarom niet? 

3. Is het college met de VVD fractie van mening dat vaste inzamelpunten in de

wijken bij winkels, ook faciliterend is van de winkelier naar de gemeente? Zo

nee, waarom niet? Werd de winkelier ook geld in rekening gebracht voor het

inzamelen van het chemisch afval, zo ja, hoeveel?



Het college beantwoordt de vragen als volgt,

Groningen, 13 januari 2009.

De inzameling van klein gevaarlijk afval (KGA) dat vrijkomt bij burgers van de

gemeente Groningen vindt plaats met een gemengd inzamelsysteem. Op gezette tijden

komt de chemokar in de wijk waar burgers (en kleine hoeveelheden van bedrijven) het

KGA (en klein Wit-en Bruingoed) kunnen inleveren. Daarnaast bestaat de

mogelijkheid gevaarlijk afval in te leveren bij detaillisten (winkels en bouwmarkten).

Gelijktijdig met het brengen van grofvuil bij de twee Afvalbrengstations kan ook

KGA worden ingeleverd. Hiervan wordt veel gebruik gemaakt. Tenslotte kunnen

medicijnen en gebruikte naalden ingeleverd worden bij apothekers en hulpverlenings-

diensten. 

Helemaal los van ons inzamelsysteem zamelt Stibat via een eigen opgebouwde

structuur batterijen in.

De bijdrage van de inzamelsystemen op het totaal ingezameld particulier KGA binnen

de gemeente Groningen voor 2007 ziet er als volgt uit:

1. Standplaatsen chemokar 13,3%

2. Detaillisten 3,8%

3. ABS Duinkerkenstraat 34,0%

4. ABS Vinkhuizen 41,4%

5. Apothekers 7,5%

In 2007 is er totaal 186.463 kg particulier KGA ingezameld.

1.

Het klopt dat de inzameling van chemisch afval in 2008 is gewijzigd. Per 1 november

2008 zijn we gestopt met de inzameling via de detaillisten (winkels en bouwmarkten)

en is de inzameling bij de standplaatsen (met de chemokar) uitgebreid. Als extra

hebben we nu (als proef) standplaatsen bij de winkelcentra op enkele koopavonden

(donderdag) van 18.30 tot 20.00 uur. Gemiddeld bezoeken we de winkelcentra 4 keer

per jaar.

Deze verandering is ingezet, omdat bij winkels en bouwmarkten nauwelijks klein

gevaarlijk afval wordt ingeleverd. Wij denken dat met de extra inzet van de chemokar

bij winkelcentra juist meer kan worden ingezameld.

We zijn gestopt met de inzameling van gevaarlijk afval bij de detaillisten om de

volgende redenen:

• over de gehele breedte wordt bij de detaillisten nauwelijks particulier gevaarlijk

afval ingeleverd.

• Veelal betreft het bedrijfseigen afval; de detaillisten komen dus gratis van hun

bedrijfsafval af.

• De bijdrage van de inzameling via de detaillisten bedraagt maar 3,8% van de

totale inzameling.

• Het aangeleverde gevaarlijk afval via de detaillisten is slecht tot helemaal niet

gesorteerd. Hierdoor kunnen gevaarlijke situaties ontstaan voor onze medewerkers

en die van de detaillisten. 

Tijdens overleg met de de betrokken detaillist is mede op zijn verzoek besloten met de

inzameling te stoppen. Overigens zijn alle deelnemende detaillisten schriftelijk

geïnformeerd in juli 2008. In de brief is aangegeven dat per 1 november 2008 de
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detaillisten (winkels en bouwmarkten) niet meer zijn aangewezen als inzamelpunt

voor particulier gevaarlijk afval.

Inwoners van Groningen worden via advertenties in de Gezinsbode gewezen op de

nieuwe mogelijkheid van inzameling van chemisch afval.

2.

Uit de praktijk blijkt dat er nauwelijks gebruik gemaakt wordt van vaste inzamel-

punten in de wijk (3,8 %). Kennelijk worden oude restanten bij detaillisten niet

ingeleverd bij de aanschaf van nieuwe spullen.

Bij het brengen van grofvuil naar de afvalbrengstations wordt door de burger de

associatie met gevaarlijk afval wel gemaakt omdat er bij de afvalbrengstations relatief

heel veel particulier gevaarlijk afval wordt ingeleverd, namelijk 75% van het totaal. 

Ons voorstel is de nieuwe werkwijze met meer inzet van de chemokar op koop-

avonden bij winkelcentra eind 2009 te evalueren om te kijken of de hoeveelheden die

we inzamelen inderdaad zijn gestegen.

3.

De winkeliers hebben destijds hun eigen verantwoordelijkheid genomen om restanten

gevaarlijk afval in te willen nemen van de producten die ze zelf verkochten. Helaas

bleek dit in de praktijk niet te werken. Overigens werden over en weer geen kosten in

rekening gebracht.
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